
Obecný úrad, ul. Tekovská 405, 966 54 TEKOVSKÉ NEMCE

Zápisnica

              zo zasadnutia obecného zastupiteľstva v Tekovských  Nemciach dňa 11. 04. 2011
            ––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––––

Prítomní:   Poslanci Obecného zastupiteľstva
Anton Balážik, Anna Drgoňová, Mária Sikoriaková, Ing. Michal Valach, Mgr.Gabriela 
Valachová, Ing. Pavel Valkovič, Ing. Andrea Žemberyová               

Starostka obce: Ing. Erika Valkovičová                   
Mária Šalková – Hlavná kontrolórka 

neospravedlnená: Denisa Holečková, Ondrej Kilik,

Priebeh zasadnutia

1.   Zasadnutie riadneho Obecného zastupiteľstva v Tekovských Nemciach bolo zvolané 
v zmysle zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení. 
Schôdzu otvorila a viedla  starostka obce . Privítala  všetkých prítomných , a  keďže  bola prítomná 
nadpolovičná väčšina poslancov, konštatovala, že OZ je uznášania schopné.
Následne požiadala  poslancov o hlasovaní o predloženom návrhu programu . Poslanci návrh 
schválili  ,  pripomienky ani doplnky k programu neboli, a tak  rokovanie OZ pokračovalo 
podľa schváleného programu  

                Program: 
                       
                1.   Otvorenie   - starostka     

 Procedurálne veci – určenie zapisovateľa                      
2.  Kontrola plnenia uznesení
3.    Informácia o stave účtov a hospodárení  

                4.    Správa o kontrole – HK 
5.    Prejednanie Záverečného účtu
6.  Správa auditora                     

                7.    Stanovisko HK k záverečnému účtu obce                                      
8.    Prejednanie dodatku č.2 k VZN 4/2008

                9.    Prejednanie plánu kultúrnych akcií na II. štvrťrok - Degustácia
                10.    Aktuálne otázky
               11.    Diskusia
               12.    Návrh uznesení
               13.    Záver
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     Hlasovanie č. 1: za 7, proti 0, zdržal sa 0, nehlasoval 0

2.      Za zapisovateľa bola určená pracovníčka OcÚ p. Bónová,
          Do návrhovej komisie  poslanci zvolili p.Valach a p. Sikoriaková

      za overovateľov  zápisnice  p. Balážik a p. Valachová .
      Kontrolu  plnenia  uznesení z ustanovujúceho zasadnutia OZ zo dňa 14.2. 2011 
      predniesla  starostka obce , konštatovala , že všetky boli splnené.

Hlasovanie č. 2: za 7, proti 0, zdržal sa 0, nehlasoval 0
   
      Uznesenie č. 17/ 2011 

Obecné zastupiteľstvo v Tekovských Nemciach Berie na vedomie :          
        Kontrolu plnenia uznesení č.1 /2011 – 16/2011 zo dňa 14.02. 2011

3.          Informáciu o stave účtov a príjmoch a výdavkoch  obce predniesla SO. ( príloha)
 Pripomienky ani dotazy k predloženej informácie neboli , a tak SO dala hlasovať .

 Hlasovanie č. 3: za 7, proti 0, zdržal sa 0, nehlasoval 0
   

       Uznesenie č. 18/ 2011 
 Obecné zastupiteľstvo v Tekovských Nemciach Berie na vedomie :          

            Informáciu starostky obce o stave účtov obce a o príjmoch a výdavkoch obce  

4.        Správu o kontrole zriaďovateľských listín školy a školských zariadení predniesla 
            hlavná kontrolórka . Konštatovala, že za účelom odstránenia nedostatkov zistených 
            kontrolou je potrebné prijať dodatok . ( príloha) Starostka obce doplnila informáciu že 
            dodatok bol vypracovaný a následne s ním oboznámila poslancov. ( návrh 
            v prílohe).Po prečítaní znenia dodatku SO dala o tomto bode hlasovať . 

 Hlasovanie č. 4: za 7, proti 0, zdržal sa 0, nehlasoval 0
   
       Uznesenie č. 19/ 2011 

 Obecné zastupiteľstvo v Tekovských Nemciach Berie na vedomie :          
       Správu HK  o výsledku kontroly zriaďovateľských listín školy a školských zariadení.
 

 Hlasovanie č. 5: za 7, proti 0, zdržal sa 0, nehlasoval 0

       Uznesenie č. 20/ 2011 
 Obecné zastupiteľstvo v Tekovských Nemciach Schvaľuje :          

        Dodatok č. 3 k zriaďovateľskej listine č. 340/2003 Základnej školy s materskou  
       školou , ktorým vydáva zriaďovateľskú pre Základnú školu s materskou školou v  
       v úplnom znení.

      
5.7 Nasledovalo prejednanie záverečného účtu účtu obce, správy auditora a oboznámenie  
           so stanoviskom hlavnej kontrolórky k záverečnému účtu obce Tekovské Nemce za  
           rok 2010. Všetky predložené materiály poslanci v predstihu obdržali. K záverečnému  
           účtu mala dotaz p. Žemberyová, ktorá sa dotazovala na schodok hospodárenia. 
           Starostka obce vysvetlila, že schodok, je rozdiel medzi príjmami a výdavkami obce za 
           bežný rok ,  vznikol v dôsledku výpadku príjmov z podielových daní, a  bol  
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            krytý finančnými operáciami , takže v konečnom dôsledku obec nie je v mínuse. 
           Vysvetlenie SO doplnila HK. Poslanci k záverečnému účtu nemali ďalšie dotazy.  
           Potom starostka obce prečítala stanovisko auditora k záverečnému účtu a požiadala 
           Hlavnú kontrolórku o zaujatie stanoviska k záverečnému účtu. ( prejednávané 
           materiály boli poslancom  materiály boli poslancom v predstihu doručené)
           Hlavná kontrolórka doporučila poslancom záverečný účet schváliť. ( stanovisko 
           v prílohe)
           SO  následne dala o prerokovaných bodoch hlasovať.  
    

   Hlasovanie č. 6: za 7, proti 0, zdržal sa 0, nehlasoval 0

   Uznesenie č. 21/ 2011 
      Obecné zastupiteľstvo v Tekovských Nemciach Berie na vedomie :          

   Správu auditora, Výročnú správu za rok 2010 a stanovisko  hlavnej kontrolórky     
   k záverečnému účtu obce Tekovské Nemce za rok 2010. 
 
   Uznesenie č. 22/ 2011 

      Obecné zastupiteľstvo v Tekovských Nemciach Schvaľuje : Celoročné hospodárenie  
      obce Tekovské Nemce za rok 2010 bez výhrad
       

  8.     Nasledovalo prejednanie návrhu dodatku k VZN č. 4/2008 o výške poplatku v školskej 
          jedálni. Dôvodovú správu k rozpočtu predniesla SO, ktorá vysvetlila, že účelom  
           prijatia dodatku je zosúladenie VZN s platnou právnou úpravou . Poslanci návrh    
          obdržali v predstihu,  k návrhu  nemali pripomienky a tak SO dala  o návrhu hlasovať.

Hlasovanie č. 7. za 7, proti 0, zdržal sa 0, nehlasoval 0
  
      Uznesenie č. 23/ 2011

Obecné zastupiteľstvo v Tekovských Nemciach Schvaľuje :          
      Dodatok č. 2 k VZN 4/2008 o výške poplatku v školskej jedálni.
 

   9.   Ďalším bodom programu bolo prejednanie plánu kultúrnych podujatí na II. štvťrok  
         2011. Dňa 16.4. 2011 sa bude slávnostné otvorenie viacúčelového ihriska a pri tej 
         príležitosti sa uskutoční I. ročník memoriálu Vincenta Valkovičova v minifutbale 
         „ starých pánov“ .  SO požiadala členov kultúrnej a poriadkovej komisie   
         aby sa tejto akcie zúčastnili. Ďalšou pripravovanou akciou sú tvorivé dielne, ktoré budú 
         vo svadobke KD 18-20. 4.2011. Dňa 29. apríla bude brigáda pri príležitosti dňa zeme   
         a v popoludňajších hodinách sa postaví máj, kde je taktiež pomoc poslancov. V priebehu 
         mesiaca máj okrem dňa matiek, ktoré organizuje škola s bude aj „ blší trh“ , a 27.5. 
         rodičovská zábava.  Deň detí je naplánovaný na 3.6. 2011, ktorý sa má konať na 
         školskom dvore a v ten istý termín by sa mal konať stolnotenisový turnaj v kultúrnom 
         dome. Na 17.6 .  je naplánovaný turnaj žiakov mikroregiónu vo futbale. 
         Tento bod doplnila p. Sikoriaková , ktorá pripomenula, že oslavy MDD mikroregiónu 
         budú 1.6.2011. So ju doplnila, že  tohto roku to bude v obci Červený Hrádok.  
 

   SO dala o prejednávanom  bode rokovania hlasovať.

Hlasovanie č. 8: za 7, proti 0, zdržal sa 0, nehlasoval 0
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      Uznesenie č. 23/ 2011 
         Obecné zastupiteľstvo v Tekovských Nemciach Ukladá : Členom kultúrnej             
        a poriadkovej komisie aktívne sa zúčastniť plánovaných kultúrnych a športových akcií.

10-11.   O aktuálnych otázkach zo života obce informovala poslancov SO .  
   Najskôr oboznámila prítomných o udalostiach na fare, potom pripomenula, že 

tohtoročná degustácia vín mikroregiónu bude 15.4. v Nevidzanoch, vyhodnotenie bude 
28.4. Z uvedeného dôvodu žiada poslancov ak vedia o nejakých pestovateľoch hrozna 
vo svojom obvode, aby ich oslovili a požiadali o vzorky vína na súťaž. Informovala 
o brigáde na miestnom futbalovom ihrisku , ktorej sa okrem požiarnikov zúčastnili len 
traja futbalisti , ďalej hovorila o vykonaných prácach na šatniach, o zrealizovanej 
vodovodnej prípojke , ako aj o tom, že na celkovú rekonštrukciu šatní chce podať 
žiadosť do Mochoviec. Ďalej informovala poslancov, že obec ako zriaďovateľ ZŠ s MŠ 
poskytla Základnej škole návratnú výpomoc vo výške 3 000 eur, na odstupné a na 
zakúpenie žalúzií na okná. Potom požiadala poslancov aby o tom  prijali uznesenie 
a taktiež by bolo potrebné prijať nejaké uznesenie  o minimálnom počte detí v Materskej 
škole, aby sa nestalo to čo pri tohtoročných jarných prázdninách , že prevádzka v škôlke 
síce bola, ale v škôlke boli v priemere tri deti a to také, ktoré mali aspoň jedného rodiča 
doma.  Požiadala poslancov aby uvážili, či by sa cez prázdniny, a v prípadoch, keď má 
aj škola voľno nemala byť prerušená prevádzka škôlky. Navrhla prijať uznesenie, že 
prevádzka v škôlke v čase  keď nie je vyučovanie v škole bude len za predpokladu, ak 
v triede MŠ bude menej ako 5 detí, ktoré majú zamestnaných oboch rodičov. SO 
doplnila p. Sikoriaková, ktorá vysvetlila, že učiteľky MŠ si cez prázdniny musia čerpať 
dovolenku. Ďalej upozornila na to, že vzhľadom na terajší počet prijatých detí v škôlke 
je porušený zákon o počte detí v zmiešanej triede . SO podotkla, že rozhodnutie o prijatí 
detí do predškolského zariadenia vydáva riaditeľ ZŠ s MŠ, ktorý bol na túto skutočnosť 
upozornený. Ďalej vysvetlila poslancom, že je veľmi dôležité zapísať dieťa do škôlky k 
15.9. , pretože od toho sa odvíja koľko financií obec dostane na originálne kompetencie.

 
   Nasledovalo hlasovanie o návrhu SO.

   Hlasovanie č. 9. za 7, proti 0, zdržal sa 0, nehlasoval 0
  
   Uznesenie č. 24/ 2011

         Obecné zastupiteľstvo v Tekovských Nemciach Schvaľuje : Poskytnutie návratnej 
         výpomoci pre ZŠ s MŠ v Tekovských Nemciach vo výške 3 000,- EUR a to v členení 
         2 000,- EUR na odstupné a 1000 EUR na zakúpenie žalúzií na okná. 

   Hlasovanie č. 10. za 7, proti 0, zdržal sa 0, nehlasoval 0
  
   Uznesenie č. 25/ 2011

         Obecné zastupiteľstvo v Tekovských Nemciach Schvaľuje : Prerušenie prevádzky    
         v škôlke v čase  keď nie je vyučovanie v škole ,  v prípade, že  v triede MŠ bude 
         v tom čase menej ako  5 detí , ktoré majú zamestnaných oboch rodičov. 

   P. Žemberyová  mala dotaz ohľadom doplnenia členov školskej rady o zástupcov 
rodičov detí MŠ. SO jej odpovedala  že zo strany obce boli na predchádzajúcom 
zasadnutí zvolení  noví členovia za obec  a bolo prijaté uznesenie , že za zástupcu 
rodičov detí MŠ OZ navrhla p. Šišovskú, to však je len doporučenie, pretože zástupcu si 
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v riadnych voľbách musia zvoliť rodičia. Okrem toho riaditeľ ZŠ s MŠ musí zvolať 
rodičov a p. Žemberyová  ako predsedníčka  ŠR zabezpečuje priebeh samotných volieb. 
SO tiež dodala. že zloženie terajšej rady nie je v rozpore s nariadením Ministerstva 
školstva , a že obec nebola informovaná o zmenách v školskej rade, a preto došlo 
k situácii že v školskej rade je 10 členov. Vzhľadom  k tomu , že v januári 2012 končí 
volebné obdobie terajšej rady navrhuje, aby sa zvolili dvaja zástupcovia z rodičov detí 
MŠ čím sa počet členov rady zvýši na 11. 

   Do diskusie sa prihlásil p. Martin Tóth  s dotazom , či je dobré , že sa prádlo zo škôlky 
perie dom. SO odpovedala, že prádlo sa stále brávalo domov, a že každé dieťa dostane 
naspäť svoje prádlo. Okrem toho sa zvýšila spotreba energie, nie je vhodné miesto na 
sušenie a v konečnom dôsledku pre rodičov to nie je až taká záťaž.

   P. Sikoriaková dodala, že problém je v hygiene a v hustote lehátok v spálni. 
   Ďalším diskutujúcim bol p. Branislav Tóth, ktorý mal pripomienku k prašnej ceste pri 

bytovkách , k rozkopávkam a k tomu, že bola poškodená cesta medzi bytovkami. 
Zaujímal sa o to, či sa nedá zabezpečiť čistenie komunikácií  a vybudovať odtokový 
kanál, aby nedošlo k vytápaniu bytoviek.   Starostka obce mu odpovedala, že pred 
dokončením výstavby R1 sa zvolá rokovanie s dodávateľmi stavby, ktorí komunikácie 
využívali . Na rozkopávky dávalo povolenie Ministerstvo dopravy a zo strany obce boli 
urobené kroky smerujúce k tomu, aby s rozkopávkou kvôli pokládke telefónnych káblov 
začali až po sviatkoch a aby sa v miestach, kde sú vysadené stromy kopalo ručne . 
O termíne začatia rozkopávky budú obyvatelia bytoviek informovaní.  Cestu obec už 
čistila, a oslovila už aj niektorých dodávateľov stavby, aby cestu čistili, no tí sa 
vyhovárajú jeden na druhého.  Podľa jej názoru sa situácia zlepší zrejme až po 
dokončení stavby.  Odtokový kanál vedľa solárneho parku už bol prehĺbený , plánuje sa 
vykopať aj na opačnej strane, aby bola zachytená voda z miestnych polí. Podľa jej 
názoru by odvádzanie vody  malo riešiť hlavne družstvo. P. Tóth sa ďalej dotazoval, či 
firma MBM platí za užívanie cesty. SO mu odpovedala, že obec nemôže za používanie 
cesty vyberať poplatok, pretože sa jedná o verejnú komunikáciu., komunikáciu však 
užívajú s tým, že ju po skončení výstavby majú opraviť. 

   P. Valacha zaujímalo, či bude  ešte odklonená premávka cez obec. SO mu odpovedala, 
že podľa vyjadrenia zástupcov investora už nie.

  P. Sikoriakovú vo svojom vystúpení sa dotazovala, či môžu chodiť nákladné autá cez 
Viničnú ulicu najmä cez víkendy a voziť odpad na Dolné lúky, ďalej  hovorila o tom, že 
pri jej dome je úzka cesta a podľa jej názoru cesta nie je stavaná aby po nej chodili 
nákladné autá. Poukázala aj na neporiadok ( tŕne, plechy)  popri plote pri dome p. J. 
Valachovej . SO jej odpovedala, že do uličky Viničná nie je zákaz vjazdu nákladným 
autám , a že riešením by bolo možno požiadať zamestnávateľa aby upozornil svojho 
zamestnanca , no k tomu je potrebné najskôr zistiť adresu zamestnávateľa. Čo sa týka 
zavážania lúky, pokiaľ to vlastníkovi pozemku nevadí nie je v kompetencii obce to 
riešiť a na neporiadok vedľa plota môže vlastníka nehnuteľnosti upozorniť aj poslanec, 
v ktorom obvode sa nehnuteľnosť nachádza a nečakať , že to bude riešiť len ona. 
Oprávnenie podľa platných VZN na to majú členovia poriadkovej komisie ale aj 
poslanci. Pripomenula poslancom, že doteraz nepredložili zoznamy , ktorí občania majú 
skládky na verejnom priestranstve alebo ho zaberajú napr. stálym parkovaním.    

   Do diskusie sa zapojila aj p. Valachová, ktorá  súhlasila s p. Sikoriakovou. Ďalej 
informovala zastupiteľstvo, o tom, že p. Kašubová sa sťažuje na žeriav u p. Vozára, má 
strach, že pri veľkom vetre jej žeriav poškodí dom.       

   Požiadala SO aby zabezpečila preloženie smetiska za domom smútku . SO odpovedala, 
že preložiť sa to nedá, ale už je pristavený kontajner, takže sa to vyčistí a ohradí tak, aby 
nedochádzalo k znehodnoteniu hrobu. P. Valachovú ďalej zaujímalo koľko je neplatičov 
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za odpad a navrhla neplatičov zverejniť, taktiež sa pýtala kedy bude kanalizácia. SO jej 
odpovedala, že presnú evidenciu o neplatičoch vedie  na OcÚ p. R. Valachová , zoznam 
sa nedá zverejniť, lebo by sme tým porušili zákon , na kanalizáciu obec nemá dostatok 
finančných prostriedkov.  Zo zákona sú najskôr riešené obce nad 2000 obyvateľov alebo 
aglomerácie nad 10 000 obyvateľov. Naša obec nespĺňa ani jednu podmienku, ale aj 
napriek tomu podá žiadosť na Vodárenskú spoločnosť, aby našu obec zaradili do plánu 
výstavby .

   P. Drgoňová   podotkla, že s úzkou cestou majú problém aj na ulici Za potokom  a aj tu 
chodia nákladné autá najmä p. Vozár. SO odpovedala, že predseda družstva bol  o tom 
už informovaný 

   SO ešte informovala prítomných, že zvoz elektronického odpadu bude 11.5. 
   P. Žemberyovú  zaujímalo kde sa elektronický odpad odovzdať . SO odpovedala, že 

tento odpad sa dá odovzdať v muštárni každý týždeň v piatok od 13.00 – do 15.30. 
  
   Do diskusie sa už nik neprihlásil, a preto SO  navrhla doplniť uznesenia o návrhy, ktoré 

vzišli z diskusie a následne dala o nich hlasovať . 

   Hlasovanie č. 11. za 7, proti 0, zdržal sa 0, nehlasoval 0
  
   Uznesenie č. 26/ 2011

         Obecné zastupiteľstvo v Tekovských Nemciach Berie na vedomie : Informácie  
         SO o aktuálnych otázkach . 

Hlasovanie č. 12.  za 7, proti 0, zdržal sa 0, nehlasoval 0

      Uznesenie č. 27/ 2011 
         Obecné zastupiteľstvo v Tekovských Nemciach Ukladá  :          

       Členom poriadkovej komisie a ostatným poslancom OZ upozorňovať vo svojich  
   obvodoch občanov na dodržiavanie VZN.

Hlasovanie č. 13: za 7, proti 0, zdržal sa 0, nehlasoval 0

      Uznesenie č. 28/ 2011 
         Obecné zastupiteľstvo v Tekovských Nemciach Doporučuje :          

    Starostke obce upozorniť pána Štullera a p. Vozára 

12. Uznesenia boli schvaľované priebežne
13. SO pripomenula, že najbližšie zasadnutie je naplánované na 11.7. 2011, poďakovala   
      prítomným za účasť a zasadnutie ukončila.   

  

  Zápisnicu spísala:

  Anna Bónová   ....................................................

v Tekovských Nemciach 13. 4. 2011

Overovatelia zápisnice:                               Anton Balážik                   ......................................

                                                                     Mgr. Gabriela Valachová  .....................................
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